
 
 

1 
 

Město Kyjov 

Komise životního prostředí 

Zápis z jednání č. 2/2023 

 

Datum konání: 7. 3. 2023 

Místo konání: Terén, velká zasedací místnost MÚ Kyjov   

 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

Hosté: Mgr. František Lukl, MPA – starosta  

 Daniel Čmelík – místostarosta 

 Kamil Filípek – místostarosta 

 Roman Pekárek – vedoucí odboru rozvoje města 

Ing. arch. David Hoffmann – externí městský architekt 

Ing. František Svoboda – vedoucí střediska zeleň, TS Kyjov 

 

Zapisovatel: Ing. Tomáš Blažek 

Ověřovatel:  Bc. Šárka Krakovská 

Čas jednání:  16.00 – 19.15  

 

Program jednání: 

1. Obchůzka – výstavba chodníku a parkoviště u horní brány hřbitova v Kyjově 

2. Komplexní pozemkové úpravy  

3. Revitalizace Kyjovky a návazně městského parku 

4. Město přátelské cyklistům 

5. Projednání projektové dokumentace a návrhy variant řešení komunikací a parkování na 

sídlišti Za Stadionem 

6. Projednání projektové dokumentace a návrhy variant řešení ulice Jiráskova 

7. Různé    

 

 

Průběh jednání: 

 

Jednání komise proběhlo ve formátu společného jednání s komisí výstavby a urbanismu. 

 

 

1. Obchůzka – výstavba chodníku a parkoviště u horní brány hřbitova v Kyjově 

 

Na místě výstavby nového chodníku a rozšíření stávajícího parkoviště u horní brány hřbitova 

v Kyjově byl panem Pekárkem představen projekt k provedení investiční akce „Kyjov – 

chodník ul. Brandlova, U Vodojemu, Moravanská a Nětčická“. V rámci realizace akce se 
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předpokládá pokácení stávajícího stromořadí topolů. V této záležitosti byla vedena diskuse 

k nutnosti kácení stromů a možných jiných variant řešení. Na návrh pana Ing. arch. 

Hoffmanna bylo přijato řešení, kdy stávající stromořadí topolů bude pokáceno (již před 

výstavbou nových chodníků kvůli možnosti odstranění jejich kořenů), avšak jako náhrada za 

pokácené stromy bude provedena náhradní výsadba stromů, a to na úkor počtu parkovacích 

míst. Ve spolupráci s Ing. Lattenbergem bude navržena hustota výsadby a druh stromů. 

Parkoviště bude dále realizováno  ze zatravňovacích prvků („zelené parkoviště“).  PD 

parkoviště bude v návaznosti na tyto změny upravena. Kmeny pokácených stromů budou na 

žádost Bc. Krakovské použity ve výběhu pro psy v lesoparku. Dále byly diskutovány 

možnosti využití dalších ploch před hlavním vchodem na hřbitov k parkování.   

 

  

 

Po provedené obhlídce pokračovalo jednání komisí ve velké zasedací místnosti MÚ Kyjov. 

V programu jednání byl bod 4. předřazen před body 2. a 3. 

 

 

 

2. Město přátelské cyklistům  

Pan Krakovský seznámil přítomné se stavem a zejména s nedostatečným propojením 

jednotlivých cyklostezek přes centrum města. Tento neutěšený stav srovnal se situací ve 

Veselí nad Moravou, kde jsou cyklostezky přes město propojeny – při revitalizacích uličních 

prostorů je vždy počítáno s výstavbou cyklostezky/cyklopruhu. V této souvislosti tedy 

apeloval, aby i v Kyjově bylo při rekonstrukcích ulic/sídlišť počítáno s možností výstavby 

cyklostezky/cyklopruhu. V současné době se tato možnost nabízí při rekonstrukci ul. 

Jiráskova, Mezivodí a prostor před koupalištěm. K této problematice byla vedena diskuse.   

 

V této souvislosti pozvala Ing. arch. Černá přítomné na setkání s Ing. Říhou. Na tomto setkání 

bude řešena problematika celkového koncepčního řešení dopravy v Kyjově. Setkání se bude 

konat dne 27. 3. 2023 od 17 hod. Místo konání bude upřesněno.  

 

 

3. Komplexní pozemkové úpravy  

 

Mgr. Veverková přednesla základní informace o cílech a významu pozemkových úprav, 

zejména v procesu zavádění adaptačních opatření na klimatickou změnu v krajině i ve městě.  

 

Cílem pozemkových úprav je zejména obnovení osobního vztahu lidí k zemědělské půdě a 

krajině, zpřístupnění pozemků jejich vlastníkům a celkové zvýšení prostupnosti krajiny, 

vytvoření podmínek pro racionální hospodaření na zemědělských pozemcích a také ochrana 

kvality vody, zvýšení její retence v krajině a obnovení struktury krajiny, zvýšení její 

biodiverzity a celkové ekologické stability. 

 

Uvedla, že město má zpracovánu strategii k problematice adaptačních opatření a je tedy nutné 

dle této strategie postupovat.  

 

Stav souhlasů s provedením KPÚ na kyjovských katastrech: 
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KAT. ÚZEMÍ Stav 7.3.2023

KYJOV
Získáno více než 50% souhlasů vlastníků zemědělské půdy, předáno na SPÚ, 

čekáme na zahájení.

BORŠOV U KYJOVA
Získáno více než 50% souhlasů vlastníků zemědělské půdy, předáno na SPÚ, 

čekáme na zahájení.

NĚTČICE U KYJOVA

KPÚ byly zahájeny - oznámení veřejnou vyhláškou v únoru 2020, v prosinci 

2022 proběhlo úvodní jednání s vlastníky, v lednu 2023 proběhlo zjišťování 

průběhu hranic.

BOHUSLAVICE U KYJOVA

Probíhá oslovování vlastníků zemědělské půdy. Osloveno bylo 320 

vlastníků, oslovení vlastníci vlastní 73% zemědělské půdy v k.ú. Souhlas k 

dnešnímu dni dalo 36,7% - chybí souhlasy za cca 496 ha. Vlastníci jsou 

oslovováni i opakovaně, protože dochází k řadě majetkových převodů a 

souhlas původních vlastníků není možné po změně vlastníka použít.

 
 

 

 

4. Revitalizace Kyjovky a návazně městského parku 

 

S problematikou zavádění adaptačních opatření na změn klimatu úzce souvisí i revitalizace 

toku Kyjovky. Za tímto účelem bylo v minulém roce podepsáno mezi městem a Povodím 

Moravy, s. p., Memorandum o spolupráci. Ing. Berka uvedl, že v rámci této spolupráce byla 

v minulém roce provedena se zástupcem Povodí Moravy obhlídka toku Kyjovky. V zahájené 

spolupráci je tedy třeba pokračovat, této problematice se intenzivně věnovat a k zajištění 

dalšího postupu jmenovat za město garanta. Dále uvedl, že se starosty okolních obcí je 

předjednán projekt obnovy staré cesty „Brněnky“. 

 

Komise se proto dohodly na vzniku pracovní skupiny k této problematice. Pracovní skupina 

se bude zabývat přípravou konkrétních kroků a jejich realizací. 

 

Členy pracovní skupiny jsou: 

Daniel Čmelík – místostarosta, Ing. arch. Martina Černá – členka KVU, Ing. Pavel Berka – 

člen KŽP, Ing. arch. Vladimír Bílý – člen KVU, Mgr. Zuzana Veverková – členka KŽP, Mgr. 

et MgA. Barbora Lungová – členka KŽP, Mgr. Hana Bednaříková – členka KVU a KŽP,  Ing. 

Svatopluk Kudláč – člen KŽP, RNDr. Libor Ambrozek – člen KŽP, Ing. arch. David 

Hoffmann – externí MA.  

 

Jednání pracovní skupiny s Ing. Veselým z Povodí Moravy se uskuteční dne 24.3.2023 od 14 

hod. na MÚ Kyjov.      
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5. Projednání projektové dokumentace a návrhy variant řešení komunikací a 

parkování na sídlišti Za Stadionem 

 

Členové komisí diskutovali nad návrhem přípravy projektu „Kyjov – regenerace sídliště Za 

Stadionem III. etapa“. Jedná se o var. 6, se kterou obyvatelé sídliště vyslovili souhlas svými 

podpisy.     

Diskuse byla vedena nad chodníkem, zda ho zachovat či ne, případně jeho umístění.   

Členové KŽP chtějí vytvořit zasakovací záhon (původně měla být dešťová zahrada, která 

nebyla Ing. Lattenbergem doporučována).   

 

Úkol:  

 požádat Ing. Lattenberga o zpracování vizualizace návrhu zasakovacího záhonu pro 

projednání s občany,  

 prověřit možnost umístění chodníků podél garáží, namísto středového chodníku mezi 

parkovišti.     

 

Členové KŽP mohou zaslat své připomínky Ing. Blažkovi, ten je předá na ORM. 

 

 

6. Projednání projektové dokumentace a návrhy variant řešení ulice Jiráskova 

 

Členům KŽP byla předložena „Studie – ul. Jiráskova – Bezbariérová trasa“ zpracovaná 

firmou ŠTĚPA Projekce s.r.o. Oproti dříve předloženému návrhu na úpravu bezbariérové 

trasy byl do studie zahrnut celý šířkový profil ulice, včetně nového povrchu komunikace.   

Členové KVU byli se záměrem seznámeni na minulém jednání. 

 

Diskuse: 

 vedoucí ORM přítomným sdělil, že občané ulice nejsou pro cyklostezku. Dále sdělil, že 

občané byli seznámeni s tím, že EG.D uloží vedení NN do země (cca během dvou let), 

 členové komisí se shodli, že cyklostezky by měly být prioritní, 

 Ing. arch. Hoffmann připomínkoval, že chybí celková koncepce úpravy.  

 Ing. Vlach poznamenal, že u tohoto prostoru a výškového profilu není možné uspokojit 

všechny potřeby, tj. chodník + cyklostezka + obousměrná komunikace,     

 Mgr. Veverková navrhovala zjednosměrnění ulice,    

 vedoucí ORM konstatoval, že bude možné zbudovat parkování u dráhy, ale až po její 

elektrifikaci.   

 

7. Různé 

 

Ing. Vlach – Rozhledna Tanečnice 

 

Ing. Vlach představil varianty umístění rozhledny. Var. A je místo na pozemcích rodiny 

Sedlářovy, var. B je umístěna u cyklostezky do Sobůlek. Dále přichází v úvahu i varianta C – 

u vodojemu Kohoutek.    
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Diskuse: 

 Ing. Vlach se dotazoval, zda má pokračovat spolek nebo město?  Pan starosta sdělil, ať na 

přípravě pokračuje spolek, 

 vedoucí ORM doporučuje zpracovat návrhy na více místech, které by se popřípadě daly 

použít na možný dotační titul, 

 Ing. Vlach nechá zpracovat výhled z místa vodojemu, 

 každá z variant má své silné i slabé stránky, ani členové se neshodli na konkrétním  

umístění – každý má jiné požadavky na výhled, který je jen subjektivním dojmem.   

 

Ing. arch. Hoffmann 

Architekt sdělil, že navázal kontakt se školou v Lednici ke společné spolupráci, při níž by 

mohli studenti v rámci svých prací zpracovat návrhy studií úprav parku.  

 Ing. arch. Černá se dotazovala, jakou formou se přistoupí k přípravě revitalizace parku – 

zda soutěží nebo zadáním, 

 místostarosta Čmelík poznamenal, že je potřeba definovat, pro koho má park sloužit.   

 

Mgr. Veverková 

Pozvala všechny přítomné na debatu o hospodaření v lesích, která se bude konat dne 9.3.2023 

od 18 hod. v pivovaru.  

 

Mgr. Lungová 

 další postup v revitalizaci parků, vč. parku na Seifertově náměstí a u kaple sv. Josefa. 

 

Ing. Blažek 

 upozornil na soutěž vyhlášenou JMK – Cena za krajinu, 

 informace o kácení dřevin budou členům KŽP zaslány e-mailem. 

 

 

Návrhy a doporučení Radě města Kyjova: -------- 

 

Úkoly pro členy komise:  --------- 

 

Termín dalšího jednání:  13. 4. 2023 v 16.00 hod.  

 

  

Zapsal: Ing. Tomáš Blažek 

Ověřil: Bc. Šárka Krakovská 

 

 

 

 

Přílohy: 

1. Prezenční listina 

2. Soutěž JMK – Cena za krajinu 


